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Protokół NR 4/2023  

z  

obrad Młodzieżowej Rady Miejskiej Cieszyna  

dnia 22.09.2023  

  

22 września 2023 w nr 205 Urzędu Miejskiego w Cieszynie od godziny 15:30 do 

godziny 17:30 odbyły się obrady Młodzieżowej Rady Miejskiej Cieszyna, w których wzięło 

udział 8 członków.  

    

Porządek posiedzenia:   

   

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie jego prawomocności.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Podjęcie uchwał w  sprawie: 

a) powołania Komisji do spraw Zdrowia Psychicznego. 

b) ogłoszenia konkursu „Logo Młodzieżowej Rady Miejskiej” 

5. Przedstawienie nowości w Bibliotece Miejskiej w Cieszynie. 

6. Dyskusja na temat proponowanych działań do realizacji we współpracy z Biblioteką 

Miejską w Cieszynie. 

7. Omówienie przedziału osób, do których zaliczana jest młodzież w Cieszynie. 

8. Dyskusja na temat proponowanych zmian w statucie Młodzieżowej Rady Miejskiej w 

Cieszynie. 

9. Oświadczenia i sprawy różne.  

10. Zamknięcie sesji.  

    

  

Obecni:  

1. Cholewa Bartosz  

2. Greniuch Judyta  

3. Gronowska Klaudia  

4. Jagiełło Paulina  

5. Janik Norbert  

6. Krzyżowski Andreas  

7. Lipa Patryk  

8. Łagowski Jan  

9. Markiewicz Matylda  

10. Skark Laura  

11. Spandel Wojciech  
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12. Spyrka Jacek  

13. Targosz Kamil  

14. Troszok Natalia  

15. Wojtas Patryk  

  

Ilekroć w tym protokole jest mowa o Radzie należy przez to rozumieć Młodzieżową Radę 

Miejską Cieszyna. 

  

Ad 1.   

   

Zgodnie z zapisem § 25 ust. 1 Statutu Młodzieżowej Rady Miejskiej Cieszyna, przyjętego 

uchwałą nr XLIX/595/23 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 26 stycznia 2023 roku, posiedzenie  

Młodzieżowej Rady Miejskiej Cieszyna zwołał Przewodniczący Młodzieżowej Rady 

Miejskiej Cieszyna.   

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miejskiej Cieszyna – Wojciech  

Spandel, przywitał wszystkich obecnych. Po sprawdzeniu kworum stwierdził, że obrady są 

prawomocne. Lista obecnych gości stanowi załącznik do protokołu. 

   

Ad 2.   

   

J. Łagowski wniósł o dodanie punkcie 4 podpunktu c) – ustanowienia wzoru 

usprawiedliwienia nieobecności na sesjach Młodzieżowej Rady Miejskiej w Cieszyna. 

 

Głosowano wniosek w sprawie:  

Zmiany porządku obrad – dodanie w punkcie 4 podpunktu c) - ustanowienia wzoru 

usprawiedliwienia nieobecności na sesjach Młodzieżowej Rady Miejskiej w Cieszyna. 

Wyniki głosowania:  

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, NIEOBECNI: 7 

Wyniki imienne:  

ZA (8)  

Judyta Greniuch, Andreas Krzyżowski, Patryk Lipa, Jan Łagowski, Matylda 

Markiewicz, Laura Skark, Wojciech Spandel, Kamil Targosz 

NIEOBECNI (7)  

Bartosz Cholewa, Klaudia Gronowska, Paulina Jagiełło, Norbert Janik, Jacek Spyrka, 

Natalia Troszok, Patryk Wojtas 

 

Porządek obrad został zmieniony 
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Ad 3.   

   

Przewodniczący stwierdził, iż nikt nie wniósł poprawek do protokołu z III sesji Rady z 18 

sierpnia 2023, tym samym stwierdzając, że protokół został przyjęty. 

  

Ad 4. a)   

  

M. Markiewicz i K. Targosz złożyli prośbę, aby nie powtarzać tej samej dyskusji z 

poprzedniej sesji, chyba, że ktoś ma jakie nowe argumenty. J. Graniuch poprosiła by, 

przypomnieć czym by się zajmowała oraz jakie działania by podejmowała. M. Markiewicz 

powiedziała, iż komisja głównie zajmowała by się szkoleniami dla nauczycieli i uczniów, 

jednakże jest to rozwojowa sprawa. Zakres merytoryczny komisji ds. zdrowia psychicznego 

znajduje się w projekcie uchwały o powołaniu tej komisji. 

 

Głosowano w sprawie:  

Powołania Komisji do spraw Zdrowia Psychicznego 

Wyniki głosowania:  

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, NIEOBECNI: 7 

Wyniki imienne:  

ZA (8) 

Judyta Greniuch, Andreas Krzyżowski, Patryk Lipa, Jan Łagowski, Matylda 

Markiewicz, Laura Skark, Wojciech Spandel, Kamil Targosz 

NIEOBECNI (7)  

Bartosz Cholewa, Klaudia Gronowska, Paulina Jagiełło, Norbert Janik, Jacek Spyrka, 

Natalia Troszok, Patryk Wojtas 

 

Uchwała numer IV/9/23 

 

Ad 4. b)   

  

K. Targosz przekazał kilka informacji. Biuro Rady wyraziło zgodę, aby prace konkursowe były 

przekazywane do nich oraz wyrazili zgodę by w następny dzień roboczy po sesji wysłać maila z 

informacją do szkół. Przypomniał, iż regulamin był wzorowany na regulaminie konkursu na logo 

Rady seniorów, w którym został podany numer telefonu do jednego z wydziałów urzędu, jednakże ze 

względu na brak młodzieżowego odpowiednika został podany jego drugi numer oraz mail Rady. 

Przypomniał również, że ze względu na prawa autorskie zgody muszą zostać dostarczone w oryginale 

do urzędu (opinia radcy prawnego). Oświadczył również, że Pani burmistrz powiedziała, że zapewni 

nagrody za najlepsze miejsca. J. Greniuch wniosła by dodać zapis, iż Radni nie mogą zgłaszać 

udziału w konkursie. 
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Głosowano w sprawie:  

Ogłoszenia konkursu „Logo Młodzieżowej Rady Miejskiej” 

Wyniki głosowania:  

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, NIEOBECNI: 7 

Wyniki imienne:  

ZA (8) 

Judyta Greniuch, Andreas Krzyżowski, Patryk Lipa, Jan Łagowski, Matylda 

Markiewicz, Laura Skark, Wojciech Spandel, Kamil Targosz 

NIEOBECNI (7)  

Bartosz Cholewa, Klaudia Gronowska, Paulina Jagiełło, Norbert Janik, Jacek Spyrka, 

Natalia Troszok, Patryk Wojtas 

 

Uchwała numer IV/10/23 

 

Ad 4. c)   

 

Głosowano w sprawie:  

Ustanowienia wzoru usprawiedliwienia nieobecności na sesjach Młodzieżowej Rady 

Miejskiej w Cieszyna 

Wyniki głosowania:  

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, NIEOBECNI: 7 

Wyniki imienne:  

ZA (8) 

Judyta Greniuch, Andreas Krzyżowski, Patryk Lipa, Jan Łagowski, Matylda 

Markiewicz, Laura Skark, Wojciech Spandel, Kamil Targosz 

NIEOBECNI (7)  

Bartosz Cholewa, Klaudia Gronowska, Paulina Jagiełło, Norbert Janik, Jacek Spyrka, 

Natalia Troszok, Patryk Wojtas 

 

Uchwała numer IV/11/23 

 

Ad 5. 

 

W. Spandel przedstawił problemy z nowościami w Bibliotece Miejskiej. 

 

Ad. 6. 

 

W. Spandel przypomniał o pomyśle jednego z radnych o turnieju e-sportowym oraz 

zaproponował by zorganizować w bibliotece miejskiej konferencję zapoznawczą z 

Radnymi. J. Łagowski powiedział, iż bibliotek prosiła, aby dowiedzieć się czego młodzież 

od niej oczekuje. Zaproponował by również utworzyć dział młodzieżowy. W. Spandel 

przekazał również możliwość użyczenia pomieszczenia w księgarni zamkowej na rzecz 

Rady, jednakże pod warunkiem własnego odnowienia oraz odliczenia powierzchni od 

metrażu. 
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Ad. 7. 

 

W. Spandel wyraził opinię, iż jego zdaniem, miejsce zamieszkania nie ma pływu na to czy 

dana osoba zalicza się do młodzieży w Cieszynie. Po dyskusji Radni ustalili że młodzież to 

osoby od 13-20 roku życia. 

 

Głosowano wniosek w sprawie:  

Zaliczana do młodzieży osób z przedziału wiekowego od 13 do 20 roku życia. 

Wyniki głosowania:  

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, NIEOBECNI: 7 

Wyniki imienne:  

ZA (8) 

Judyta Greniuch, Andreas Krzyżowski, Patryk Lipa, Jan Łagowski, Matylda 

Markiewicz, Laura Skark, Wojciech Spandel, Kamil Targosz 

NIEOBECNI (7)  

Bartosz Cholewa, Klaudia Gronowska, Paulina Jagiełło, Norbert Janik, Jacek Spyrka, 

Natalia Troszok, Patryk Wojtas 

 

Uchwała numer III/8/2023  

 

Ad 8.   

  

A. Krzyżowski zaproponował, aby zacząć od omówienia usprawiedliwiania nieobecności. 

K. Targosz wniósł, aby zmienić dopuszczalną liczbę nieusprawiedliwionych sesji podrząd 

z 5 do 3 tak jak ma MRM Krakowa. J. Greniuch zaproponowała by wliczały się do tego 

tylko sesje zwykłe. W. Spandel powiedział, że sesja nadzwyczajna jest nadzwyczaj ważna i 

obecność na niej powinna być szczególnie priorytetowa. K. Targosz wyraził zdanie, że jeśli 

ktoś nie mógłby ze względu na niestandardowy termin, to usprawiedliwi swoją nieobecność. 

  

Głosowano wniosek w sprawie:  

Zmiany liczby dopuszczalnych nieobecności z 5 na 3  

Wyniki głosowania:  

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 1, NIEOBECNI: 7 

Wyniki imienne:  

ZA (7)  

Judyta Greniuch, Andreas Krzyżowski, Patryk Lipa, Jan Łagowski, Laura Skark, 

Wojciech Spandel, Kamil Targosz 

WSTRZYMUJE SIĘ (1) 

Matylda Markiewicz 

NIEOBECNI (5)  

Bartosz Cholewa, Klaudia Gronowska, Paulina Jagiełło, Norbert Janik, Jacek Spyrka, 

Natalia Troszok, Patryk Wojtas 
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K. Targosz przypomniał o tym, iż nowa kadencja zostaje powołana w I kwartale roku, a 

obecna Rada pełni swoją funkcję do 31 maja, a więc trzeba by ten zapis zmienić. Zapytał 

również co z zapisem obowiązków poszczególnych organów Rady. W. Spandel wyraził 

opinię iż jego zdaniem tego nie powinien zawierać statut, ale osobny regulamin, uchwała. 

J. Greniuch zaproponowała aby zrobić to w formie jednej uchwały. 

 

Ad 8. 

 

Przewodniczący powiedział, iż dostrzega problem w komunikacji wewnątrz Rady, ponieważ 

bez wiedzy prezydium są prowadzone niektóre działania w imieniu Rady. Podkreślił, że to nie 

powinno mieć miejsca, ponieważ np. o istnieniu Instagrama dowiedział się 10 minut przed 

sesją. 

K. Targosz przypomniał, że prowadzenie mediów było ustalone i na postawie uchwały Rady 

należy to do zakresu merytorycznego Komisji Informacyjnej, przy czym została o tym 

poinformowana wiceprzewodnicząca P. Jagiełło, a dodatkowo chciał przedstawić działalność 

komisji w tym zakresie w oświadczeniach różnych. Przewodniczący oświadczył, iż reszta 

prezydium nie została poinformowana. Przytoczył również fragment z poprzedniej sesji 

zapisany w protokole 3/2023: ” W. Spandel wyraził swoją opinię iż do socialmediów dostęp 

powinno mieć prezydium, przewodniczący komisji”. Podkreślił iż są to dwie ważne kwestie, 

które zostały ustalone wspólnie. K. Targosz przypomniał, że Rada nad tym nie głosowała, 

była to jego opinia. W. Spandel powiedział, iż zostało to potwierdzone przez resztę radnych, 

np. N. Janika i tak ustalił z P. Jagiełło. 

Przewodniczący poruszył także kwestię grupy, która miała być utworzona między 

przewodniczącymi komisji a prezydium Rady. Grupa została utworzona bez 

przewodniczącego i wiceprzewodniczącej J. Greniuch, o czym też dowiedział się niedługo 

przed sesją, dlatego uważa, członkowie grupy uznali, że prezydium tak się domówiło i 

wiceprzewodnicząca P. Jagiełło się tym zajmuje, dlatego uważa, iż priorytetowym działaniem 

powinno być uszczegółowienie zakresu kompetencji i obowiązków poszczególnych organów 

Rady, ponieważ nie może być nieustanowionych podziałów w Radzie. Poinformował także, iż 

na owej grupie pojawiła się informacja, że za jego zgodą ma coś się wydarzyć, gdzie 

przewodniczący nie wydał takiej zgody. M. Markiewicz wyraziła opinię, iż jej zdaniem 

niewłaściwe jest jak ktoś ma nie zdefiniowane co się od niego oczekuje, a potem egzekwuje 

się wykonanie, bądź nie wykonanie różnych zadań, dlatego uważa, że ważne jest, aby Radni 

wiedzieli, co jest obowiązkiem przewodniczącego, by wiedzieli czego mają wymagać i 

oczekiwać. Oświadczyła również, że sytuacja z brakiem poinformowania o powstaniu 

mediów, nie była celowa, gdy członkowie komisji myśleli, iż prezydium jest poinformowane. 

J. Łagowski wniósł zapytanie, czy Radni mogą się przedstawiać publicznie jako Radni, nie 

reprezentując Rady. W. Spandel powiedział, iż uważa, że za każdym razem, gdy Radni chcą 

się legitymować jako Rada, powinni o tym poinformować Radę. M. Markiewicz oświadczył, 

iż jej zdaniem to jest część tożsamości Radnego i każdy Radny ma prawo do legitymowania 

się jako młodzieżowy Radny. W. Spandel powiedział, że to prawda, jednak uważa należało 

by poinformować Radę, natomiast w rażących sytuacjach, jak np. wiece polityczne partii 

Rada może wyrazić sprzeciw (Rada jest apolityczni). K. Targosz podkreślił różnicę, między 

przedstawieniem się jako Radny, a wyrażaniem opinii w imieniu Rady. J. Greniuch  wyraziła 

opinię, iż można identyfikować się jako Radny, jednakże nie powinna to być np. żadna 
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wiążąca propozycja współpracy. Przeprosiła również za nieporozumienie radną  

M. Markiewicz, ponieważ myślała, iż spotkania komisji też muszą być oficjalnie 

protokołowane. W. Spandel stwierdził, że to powinna zawierać uchwała o podziale 

obowiązków. K. Targosz wyraził opinię, iż Rada powinna być informowana o spotkaniach 

poszczególnych komisji. Przewodniczący oświadczył iż na sesji nadzwyczajnej powinno to 

zostać określone w drodze uchwały. 

J. Greniuch stwierdziła, iż po poinformowaniu Rady o spotkaniu komisji Radni mogą zgłosić 

chęć udziału w niej, a po posiedzeniu protokół ze spotkania powinien zostać udostępniony 

innym Radnym. Zaproponowała też, aby po dwóch tygodniach od nieobecności 

przewodniczący mógł odmówić jej usprawiedliwienia bez przyczyny. Radni wyrazili 

aprobatę. 

M. Markiewicz powiedziała, iż komisja informacyjna przygotowuje posty o wolontariacie i 

zapytała o możliwość dostępu do maila służbowego. W. Spandel oświadczył, iż niestety nie 

ma takiej możliwości do maila może mieć dostęp tylko przewodniczący. 

J. Greniuch przedstawiła pomysł o spotkaniach edukacyjnych na temat wybranych zawodów 

np. z lekarzem, psychologiem, może być w formie panelu. W. Spandel zaproponował by na 

następnej sesji zwyczajnej omówić pierwsze działania Rady. K. Targosz zapytał się w jakim 

czasie planowała by organizację. J. Greniuch wyraziła opinię, iż w trakcie zajęć lekcyjnych 

owe wydarzenie mogło by trafić do większej ilości uczniów. 

M. Markiewicz wydarzenie zaproponowane przez J. Greniuch – Młodzieżowy festiwal 

muzyki, jednak jej zdaniem tym działaniem powinna się zająć Komisja ds. Kultury i Sportu. 

W. Spandel, K. Targosz i P. Lipa zgodzili się z tym spostrzeżeniem. P. Lipa zaprosił 

K. Targosza i M. Markiewicz na następne spotkanie tej komisji. 

J. Łagowski wniósł zapytanie, czy komisja informacyjna mogła by otrzymać fragment w 

Wiadomościach Ratuszowych. Przewodniczący oświadczył, że jak najbardziej, nawet było 

by to wskazane, tym bardziej, że Pani Burmistrz pytała się dlaczego Rada nic nie pisze do 

Wiadomości Ratuszowych. Ze względu na brak obecności przewodniczącego Komisji 

informacyjnej K. Targosz zdał relację z działań komisji. Na wstępie przeprosił jeszcze raz za 

nieporozumienie. Powiedział o problemach technicznych z mediami Rady. Poinformował 

również, iż przewodniczący I LO im. Antoniego udostępnił post Rady. 

M. Markiewicz zapytała o możliwość wdrożenia stypendiów. W. Spandel oświadczył, że w 

Cieszynie jest już bogata oferta stypendiów i powiedział, iż z utworzeniem nowego 

stypendium wiąże się bardzo dużo biurokracji. 

K. Targosz poinformował, iż 6 października odbywają się zawody na nowym stadionie i 

zasugerował, że Rada mogła by zaproponować aby jeden przedstawiciel Rady uczestniczył w 

otwarciu. 

Przewodniczący oświadczył, że odbędzie się wyjazd do Sopotu między 18 a 20 października 

na konferencję w sprawie zdrowia psychicznego, na który jego zdaniem powinien jechać on 

(ponieważ został zaproszony) oraz przewodniczący Komisji ds. Zdrowia Psychicznego. 

Wyraził nadzieję, że uda się załatwić jeszcze jedno miejsce, jednakże prawdopodobnie się to 

nie uda. 

Protokolant wniósł zapytanie czy radnym pasowałby następny termin sesji nadzwyczajnej 13 

października. Radni wyrazili zgodę. Przewodniczący poinformował, iż ta sesja może potrwać 

dłużej. 

K. Targosz zadał sprawozdanie z spotkania z mieszkańcami w sprawie Rozwoju Miasta do 

roku 2030. 
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Ad 9. 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad i niewnoszenia dalszych spraw przewodniczący 

Młodzieżowej Rady Miejskiej – Wojciech Spandel zakończył posiedzenie.   

    

  

 

Protokołował  

  

…………………………………  

  

  

Przewodniczący  

  

…………………………………  


